
   
      

 
 
 

 
   
  
    
  
   
  
   
   

 
   
  
  
   

 

 
 

    
  

 
 

  
  

 

  
 

   
 

  
 

 

    
          

  
 

  
       

 
 

  
     

        
       

 
     

   
 

     
    

        
      

     
    

 
         

      
      

     
 

    
        

      
    

         
         

    
 

    
    

 
 

    
 

   

  
        

    
     

 

REFERAT FRA SLAGELSE BYMIDTEGRUPPES MØDE NR. 4, 
AFHOLDT DEN 16. AUGUST 2023 KL. 8:15 – ca. kl. 9:45 

SLAGELSE RÅDHUS, MØDELOKALE 29, KÆLDEREN 

Inviterede deltagere: 
• Byrådet: Jane Dahl, Sofie Janning 
• Business Slagelse: Helle S. Madsen 
• Slagelse Festuge: Jens Vadmand 
• Ejendomsejere: Rasmus Egede 
• Slagelse Bevaringsforening: Ole G. Nielsen 
• Slagelse Handicapråd: Jan Friis 
• Slagelse Ældreråd: Tonny Korndrup 
• Campus/Absalon: Birgitte Lunden Poulsen 

• SK, Tværgående udvikling, Teknik, Plan og Erhverv: Udviklingskonsulent, Marie Møller Gunnarsson 
• SK, Teknik, Plan og Erhverv: Afdelingsleder, Entreprenørservice, Peter Johansen 
• SK, Teknik, Plan og Erhverv: Afdelingsleder, Bo Gabe 
• SK, Teknik, Plan og Erhverv: Byplanlægger, Ebru Kuscu (ref.) 

1.Endelig godkendelse af referat 
(fast punkt) 

Ad. 1 
Godkendt. 

2. Godkendelse af dagsorden 
(fast punkt) 
Bemærkninger til dagsorden. 

Ad. 2 
Godkendt. 

3. Præsentation, bordet rundt Ad. 3 
Ebru er ny i gruppen. Vi starter derfor med en præsen-
tationsrunde 

4. Parkeringspladser i Slagelse 
Punkt fra forrige møde til drøftelse. 

Ad. 4 
Det bliver nævnt, at parkeringspladser i Slagelse by er 
blevet drøftet før. De bliver drøftet ofte for ikke at 
blive glemt, idet det er en udfordring. 

Parkeringskælderen ved Rådhuspladsen i Slagelse skal 
snart renoveres. 

Helle spørger, om der ikke skal laves undersøgelser af 
midlertidige foranstaltninger, inden kælderen renove-
res. Sofie nævner, at det er blevet drøftet mange 
gange, men det er også blevet drøftet, om kælderen 
skulle sløjfes, og at der så skulle bygges parkerings-
hus i stedet for. 

Rasmus savner, at man tager aktivt stilling til at sætte 
penge af til det. Rasmus foreslår blandt andet beta-
lingsparkering som en løsning for at få penge til reno-
veringen af kælderen eller parkeringshuset. 

Det bliver diskuteret i fællesskab, hvorvidt betalings-
parkering er en god løsning. Der er bekymring for, at 
folk vil fravælge en tur forbi f.eks. Vestsjællandscen-
tret, hvis der er betalingsparkering. Det bliver dog 
nævnt, at langt de fleste er så vant til at bruge parke-
ringsapps, og vil derfor ikke have noget imod at betale 
20-30 kroner for parkering. 

Ebru undersøger til næste gang, hvad status er på 
kælderen og/eller eventuelt nyt parkeringshus. 

5. Projektforskønnelse af tunnel under Ad. 5 
Slagelse Station Marie fortæller, at hun har arvet et projekt, der hed-
Marie giver en status på dette. der forskønnelse af tunnel under Slagelse Station, som 

har været undervejs i en lang årrække. 



       
       

    
     
     

      
    

 
    

        
      

     
        

     
        

 
     

 
     
      
      

     
     

 
 

  
  
     

     

  
        

     
 

      
       

 
       

       
     

   
 

    
      

    
 

       
    

       
 

     
   

 
      

      
           

 
     
     

    
 

   
 

 
 

  
      

      
   

     
   

  
 

       
     

     
     

         
   

Marie har prøvet at samle lidt op på projektet. Der er 
blandt andet blevet sendt en ansøgning til Statens 
Kunstfond. Slagelse Kommune har fået bevilliget 
850.000 kroner, og derudover har kommunen selv 
150.000 kroner til projektet. Der er så kommet et 
samarbejdsprojekt angående kunst i det offentlige 
rum ud af det. 

Der er en styregruppe, som er blevet præsenteret for 
nogle kunstnere. Der er blevet peget på 3 ud af 9 
kunstnere. Man ønsker idéer fra de 3 kunstnere, dvs. 
en idékonkurrence. Konkurrencen er i gang nu. Kunst-
nerne har afleveringsfrist i midten af september 2023. 
Herefter skal styregruppen vurdere, om der er en af 
de tre idéer, som man ønsker at gå videre med. 

Tryghed er et af kriterierne. 

Marie fortæller, at der forventes en politisk godken-
delse i januar 2024 og en realisering af tunnelforskøn-
nelsen i foråret 2024. Pengene fra Statens Kunstfund 
udløber i sommeren 2024, hvorfor man håber på en 
fernisering i august 2024. 

6. Wayfinding Ad. 6 
Marie fortæller om en henvendelse vedrø- Marie fortæller, at hun har fået en henvendelse fra en 
rende wayfinding i Slagelse. Gruppen drøfter virksomhed omkring wayfinding i Slagelse. 
herefter, om der er interesse for dette. 

Der er et ønske om at koble Campus- og stationsom-
rådet bedre med bymidten og uddannelsesfirkanten. 

Marie har tit tænkt på, om man kunne eksperimentere 
med f.eks. kridt eller fingerstrik for at koble områder 
og events i byen. Derfor finder hun henvendelsen fra 
virksomheden interessant. 

Virksomheden har fremsendt nogle eksempler på, 
hvordan wayfinding er blevet anvendt i andre kommu-
ner. Disse eksempler sendes til gruppens medlemmer. 

Sofie synes, at tanken er meget sjov, især nu hvor der 
kommer så mange nye studerende, som ikke kender 
byen. Wayfinding er derfor oplagt ved studiestart. 

Helle spørger, om de har eksempler på, hvad et way-
finding-projekt koster. 

Jane mener, at flere aktører også kunne være interes-
serede i et wayfinding-projekt, da wayfinding kan 
være med til at føre de studerende ind til bymidten. 

Overordnet er gruppen positive over for wayfinding i 
Slagelse by. Marie og Ebru kontakter virksomheden 
for et indledende møde. 

7. Studiestart 2023 Ad. 7 
Marie fortæller, at den studiestart, der kommer lige 
om lidt, er nedprioriteret pga. den faldende interesse 
blandt uddannelsesinstitutionerne og kommunens res-
sourcer. Der bliver spurgt ind til, hvad der menes med 
den faldende interesse blandt uddannelsesinstitutio-
nerne. 

Marie forklarer, at de har i en årrække lavet studie-
start sammen med uddannelsesinstitutionerne, men 
på trods af, at det bliver planlagt sammen, så lykke-
des det ikke uddannelsesinstitutionerne at formidle 
det til de studerende. Af den årsag er der ikke nok 
studerende, som deltager. 



       
       

      
 

 
         

     
       

 
       

      
        

   
    

 
     
     

        
     

       
  

  
 

        
       

      
 

     
   
 

 
       

    
   

 
         

        
      

   
 
 

 
  

   
  

 
 

  
      

      
   

 
 

    
   

    
   

 
 

  
     

 
      

      
     

 
 

     
      

 
     

   
    

 
     

   
      

 
    

 
   

     
 

8. Nyt fra medlemmerne (fast punkt) 
Gruppens medlemmer har mulighed for at 
orientere om relevant information fra deres 
respektive foreninger/virksomheder. 

9. Nyt fra Slagelse Kommune (fast 
punkt) 
Slagelse Kommunes administrative repræ-
sentanter har mulighed for at informere om 
relevante nyheder fra Slagelse Kommune. 
Orientering omkring Kommuneplan 2022 som 
er sendt i høring. 

Sofie nævner, at man ønsker de studerende i bymid-
ten, centeret mm., hvortil hun spørger, om man har 
overvejet at lave nogle kuponhæfter til studiestart, 
som giver rabatter? 

Helle nævner, at man i flere år i træk har uddelt goo-
diebags, hvilket fungerede fint, for så fandt de stude-
rende ud af, hvad der var i byen. 

Marie fortæller om en episode omkring et event i for-
bindelse med studiestart. Absalon havde lavet en ske-
mafejl, som betød, at alle de nye studerende havde 
undervisning samme tid som eventet. Derfor var der 
under 100 studerende, som deltog. 

Helle gør opmærksom på, at det ikke bliver kommuni-
keret ud til underviserne, hvornår der er studiestart, 
og at eleverne skal have fri. Helle fortæller yderligere, 
at det har været et problem hos alle uddannelsesinsti-
tutioner og ikke kun Absalon. Marie supplerer med, at 
underviserne heller ikke taler studiestartarrangemen-
terne op. 

Helle fortæller, at de to år, hvor der har været banko 
på Nytorv, har været de år, hvor flest studerende har 
deltaget – ca. 300 studerende. 

Det bliver diskuteret, hvorfor studiestart kun er for de 
videregående uddannelser og ikke også for erhvervs-
uddannelser. 

Der er enighed om, at det er synd, hvis der ikke en 
studiestart, som præsenterer byen for de nye stude-
rende. 

Til sidst lægger Marie op til, at de aktører, som er til 
stede på mødet, og som er interesserede i de stude-
rende, samarbejder omkring, hvad man kan gøre for 
studiestart september 2023. 

Ad. 8 
Ebru vidste ikke, at der var faste dagsordenspunkter. 
Derfor kom punktet ikke med. Det huskes til næste 
møde. 

Ad. 9 
Ebru har givet en status på Kommuneplan 2022. 

Forslag til Kommuneplan 2022 har været i fornyet hø-
ring. Anden høringsrunde sluttede medio juli. Hørings-
svarene fra anden høringsrunde omhandlede primært 
Ingemannsvej. 

Ebru fortæller, at Kommuneplan 2022 forventes ved-
taget i slutningen af september. 

I forbindelse med kommuneplanen er der udarbejdet 
en Boligpolitik. Derudover er der udarbejdet en Arki-
tekturpolitik og Arkitekturguide for Slagelse. 

I boligpolitikken er der udpeget nogle steder i Sla-
gelse, hvor der er krav om en gennemsnitsstørrelse på 
min. 90 m2 for nye etageboliger. 

I arkitekturpolitikken og arkitekturguiden er der ret-
ningslinjer for bygningshøjderne. Derudover er der 
nogle projektområder med undtagelsesbestemmelser, 
hvor man må bygge højere i Slagelse. 



         
  

        
    

  
 
 

 
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
  

 
 

  

  
   

         
    

 
    

 
    
        

 
      

   
 
 

     
       

 
 

    
 

      
       

       
      

  
   

 
   

  
   

     
 
 

  
     
 

  

 

Ebru sender kort rundt. På det ene kort kan gruppen 
se, hvor i Slagelse, der stilles krav gennemsnitsstør-
relse på min. 90 m2 for nye etageboliger. På det andet 
kort kan gruppen se, hvor i Slagelse, der er projekt-
områder med undtagelsesbestemmelser. 

10. Eventuelt (fast punkt) 
Streetfood på torvet 

Studiebyen 

Nedlagte buslinjer 

11. Næste møde 
Punkter til næste møde. 
Gruppen fastlægger om muligt mødefrekvens 
og mødedatoer for 2024 – som minimum 
frem til sommerferien, men gerne længere. 

Ad. 10 
Der er tidligere blevet talt om streetfood-dag på tor-
vet. Det kunne Sofie godt tænke sig, at der blev ar-
bejdet videre med. 

Strøm på Nytorv er en udfordring. 

Marie har fået henvendelser fra to forskellige, som 
gerne vil lave noget med streetfood i Slagelse. 

Marie sender henvendelserne videre til dem i gruppen, 
som ønsker dette. 

Marie gør opmærksom på, at studiebyen har en face-
bookside, som vi er velkomne til at følge. 

Jan nævner buslinjerne som nedlægges. 

Det bliver kort diskuteret, hvorvidt det har indflydelse 
på byen, når man ikke kan komme frem og tilbage 
med bus fra landet. Jan forstår ikke, hvorfor man ikke 
kører med mindre busser i stedet for at nedlægge 
buslinjerne. 

Ad. 11 
Næste bymidtegruppemøde ønskes afholdt i november 
2023. 




